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Bestyrelsesmøde i Ikast og Tullamore Golf Club, mandag den 15/4-24 kl. 17.00, 
Remmevej 
 
Deltagere: John Kristensen, Lars Søgaard, Rasmus Niebuhr, Jesper Jensen, Andreas Lehmann Jacobsen, 
Johnny Kristensen og Marianne Moth. 
Afbud fra: Torben S. Pedersen og Jacob Pedersen. 
Deltager fra personalet: Golfmanager Michael Hosbjerg 
 

Agenda:  
 

1. Opfølgning på referat fra sidste møde 
2. Info fra Michael Hosbjerg 

a. Diverse info 
b. Bestyrelsesrapport 

3. Johnny Kristensen orienterer om sine ønsker med bestyrelsesarbejdet 
4. Brainstorming om events og sociale tiltag til fremme af bedre klubliv 
5. Begynderudvalg 
6. Baner og anlæg 

a. Medlemsdag 
b. Status bane, herunder ændringer ifm. byggeri 

7. Efteruddannelse af personale 
8. Eventuelt 

 
 
Ad 1) Opfølgning på referat fra sidste møde 

• Den nye bestyrelse starter på en ny To Do liste. Der står kun få aktuelle emner tilbage fra 
den tidligere liste. 
 

Ad 2) Info fra Michael Hosbjerg 
a. Diverse info 

• Der har været run på telefonen med opkald fra mange medlemmer, der vil vide, hvornår 
banen åbner, så de kan komme ud at spille. 

• Den megen regn (dobbelt så meget i april som ellers) er årsagen til, at banen ikke har 
kunnet åbne, og det har indtil nu kun været muligt at åbne for spil på bagni. 

• Alle har taget det fornuftigt, selvom mange arrangementer er blevet aflyst eller udsat. 
• De største udfordringer på banen er de fire greens på hul 5, 6, 8 og 12. Vores greens er 

efterhånden gamle og er bygget op med noget sand, der i stedet for at dræne greens, 
virker som ”en svamp”. Green på hul 8 er værst, men denne green forsvinder ved 
omlægning af banen ifm. JPO’s byggeri. 

• Claus har fået grønt lys til investering i en maskine, der ved hjælp af spyd, der skydes i 
jorden, kan løsne øverste jordlag og pumpe vandet væk ved at pumpe luft ind.  
Maskinen skal ikke kun hjælpe med det akutte behov, men er også god at have med 
henblik på fremtiden. 
Maskinen er en demomodel til en fornuftig pris, og vi leaser den over 10 år, hvilket betyder 
en årlig omkostning på ca. 30 t.kr. om året. 

• Michael sender nyhedsbrev ud til medlemmerne. Underretter løbende om åbning af banen. 

• Afhængig af hvor meget vand, der kommer de næste par dage, vil både for- og bagni 
kunne åbnes efter weekenden. Dog vil der muligvis være provisorisk greens på nogle af 
hullerne. 
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• I denne periode ryddes skråningen ved hul 1, hvor back tee forsvinder. 

• Opgradering af driving range og bagni er på nuværende tidspunkt ikke med i planerne. 

• Bestyrelsen bakker op om de beslutninger Claus greenkeeper tager og vedtog, at John 
alene på bestyrelsens vegne sammen med Claus kan afgøre, hvad der skal ske ift. åbning. 

• Michael udtrykte et ønske om mere hjælp fra bestyrelsesmedlemmerne til arbejdet i 
ungdoms og eliteudvalgene.  

• Johnny sagde ja til at gå ind i Elite udvalget, og det blev vedtaget, at Michael, Søren 
(træner) og Johnny aftaler, hvordan strukturen og fortsættelsen af nuværende hold skal 
være. 

• Juniorarbejdet skal have et løft med en målrettet indsats og strategi. Det ville være godt, 
hvis der kom flere forældre på banen. 

• Rykkere er sendt ud. Medlemmer, der ikke har betalt bliver spærret i Golfbox. 
 

b. Bestyrelsesrapport 
• Det nye år er startet fornuftigt. Økonomisk ser det godt ud. Samlet set (Ikast + Tullamore) 

ligger vi bedre nu på indtægtssiden, end på samme tid sidste år. Omkostningerne er status 
quo. Det er stadigvæk meget usikre tal på nuværende tidspunkt. 

 

Ad 3) Johnny Kristensen orienterer om sine ønsker med bestyrelsesarbejdet. 
• ESG: Johnny indledte med at fremlægge en ESG rapport, som er udfærdiget af Mollerup 

Golfklub.  

• ESG står for Environment, Social og Governance og dækker over hhv. miljø og klima, 
sociale forhold samt virksomhedsadfærd. Det er et kommende EU-direktiv, som bliver 
gældende indenfor de kommende år.  

• Umiddelbart er det bestyrelsens opfattelse, at det er vigtigt for virksomheder at tage fat på 
dette krav, men at det i første omgang ikke er så vigtigt for en golfklub, og der var enighed 
om, ikke at bruge alt for mange ressourcer på det lige nu. John tager en snak med DGU 
om, hvad de anbefaler golfklubber at gøre vedr. ESG.  

• Data til ESG kan hentes fra golfklubbens bogføringsprogram Economics, når det bliver 
aktuelt. John orienterede om en løsning, der automatisk kan trække data ud af Economics, 
og som vi kan få meget fordelagtigt for at presse på DGU, så det bliver en samlet løsning 
for alle golfklubber, hvorved der kan skabes et lands benchmark. 

• Platform for bestyrelsen: Johnny efterlyste en fælles platform for bestyrelsesarbejdet, så 
indkaldelser, referater osv. ikke kommer i den almindelige mail-boks og bliver blandet med 
alt mulig andet post. Bestyrelsen syntes, ideen var god. Det skal der arbejdes videre på, 
men vi skal holde det indenfor beskedne omkostninger 

• Træningsfaciliteter: Johnny efterlyste en trackman i vores træningsfaciliteter. 
Bestyrelsen har haft trachman oppe at vende flere gange, men der har indtil nu ikke været 
økonomi til det. John tager en snak med JPO om en eventuel investering i en trackman. 
For at få et bedre træningsmiljø vedtog bestyrelsen, at Johnny, Michael og Søren sammen 
udarbejder en plan for deres visioner. 
 

• Bestyrelsen sætter stor pris på Johnnys indlæg – og vi ser frem til et godt samarbejde. 
 

• I forbindelse med Johnnys ESG fremlæggelse, ved vi godt, at der allerede nu er krav om 
kønsdiversitet i bestyrelser mm. Vi vil også gerne have flere kvinder i vores bestyrelse. Det 
skal tages op før næste generalforsamling.  

• Vi bør også overveje, om vores formand fremover skal have betegnelsen forperson. 
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Ad 4) Brainstorming om events og sociale tiltag til fremme af bedre klubliv 
• Efter en brainstorming med flere gode input, for at skabe mere klubliv, blev bestyrelsen 

enig om at arbejde videre med følgende: 
1. Shortgame arrangement med pølser og grill. Johnny og Søren arrangerer. 
2. Vores egen golfdag med træning og spil på banen. Michael og Søren arrangerer. 
3. Sommerfestival: JPO har planer om en festivalplads ved det gamle hul 11 for DK 

Company. 
Den kunne vi også bruge ved en sommerfest efter spil på banen. John, Michael og 
Jens arrangerer. 

4. Maskinhus orientering i Greenkeepergården f.eks. en fredag eftermiddag, hvor 
Claus viser rundt i maskinhuset. Claus og Michael arrangerer. 

5. Medlemsdage: Claus indkalder – og fordeler arbejdsopgaver med buskrydning, 
træfældning osv. Claus og Michael arrangerer. 

6. Makkerbørs: En platform på Facebook, hvor man kan blive medlem, og single 
spillerne kan søge efter en at spille med, eller fortælle, hvornår man planlægger at 
gå ud. Michael opretter en sådan Facebookgruppe. 

 

• Om det er realistisk, at ovenstående arrangementer kan gennemføres, skal de nævnte 
personer finde ud af. De må gerne inddrage andre, hvis der er behov for det.   
 

 

Ad 5) Begynderudvalg 

• Begynderne er startet, men vejret har ikke været godt, så de er startet med lidt indendørs 
teori. 

• Kvinder og Golf var meget populært sidste år. I år er der allerede tilmeldt 15 til et nyt hold 
Kvinder og Golf.  

• De almindelige begynderhold starter i maj og juni. Der er på nuværende tidspunkt tilmeldt 
14. 

• Det er stadig vigtigt, at de forskellige klubber i klubben og øvrige medlemmer melder sig til 
Torsdagsmatcherne, så nybegynderne lærer dem at kende, og derved får et indblik i, hvad 
de kan blive en del af, når begynderforløbet er slut. Repræsentanter fra Dameklubben 
kommer til månedsafslutningen i maj. 
 

Ad 6) Baner og anlæg 
a. Medlemsdag 
b. Status bane herunder ændringer ifm. Byggeri 

• Punktet behandles på næste bestyrelsesmøde. 
 

Ad 7) Efteruddannelse af personale 
• Ikke aktuelt lige nu 

 

Ad 8) Eventuelt 

• Bravo Golf skal have skilt på 1. tee 
• Efterlyses: 3 dages Sponsorrejse i efteråret. Andreas ser på sagen 

• Vi skal huske at sige tak til greenkeeperne.  
Iflg. Michael er der en god dialog med greenkeeperne – som også bliver påskønnet.  

 
 

 
Referent Marianne Moth 


